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引







是什么塑造了今天的美国？

在过去的250年间，美国发生了很多变化。美国变得强大，聚集着最多的财富，产出让人眼花缭乱的金融发明、科技发明，左右着世界。

很多散落的历史片段和事实不难理解，甚至你也可能熟知。但是穿起这些片段和隐藏在事实背后的是什么？它并不来自于外人的猜测、揣度与评述。

当你静下来心，翻阅一部用词简单、直接的美国历史时，你可能更容易发现这些。

更何况你马上要读的是一部美国孩子真正从小阅读的历史。这里面有让他们真正体会美国精神、融入美国社会的精华。

拨开繁乱的历史赘述和旁人的评论，敏锐的你可能会发现，随着时间的推移，有一些东西没有改变。美国的核心是一系列重要的理念，它塑造了美国，并持续影响至今。

比如，这一本书要提到的托马斯•杰弗逊总统所创造的《独立宣言》。这是在美国初建的时候就刻在骨子里的理念，下面一小段话即引自《独立宣言》：

我们认为这些真理不言自明，那就是：人人都生而平等；造物者赋予他们不可剥夺的权利。这些权利包括生存权、自由权以及追求幸福的权利。

而至此以后，在美国，不仅是殖民地的人民要求平等的权利，当有智慧、有勇气的女性思考着这些塑造了美国的理念，坚持认为这些理念同样也属于女性，正如它们属于男性一样。21世纪的美国又涌现出了一个重大问题，就是相同性别的人是否有权利结婚，有些人说“不”，有些人赞同，而这些都源于对同一理念。

除了你将要在这本书中了解到的托马斯•杰弗逊总统和《独立宣言》，奠定美国的还有它最重要的公文——宪法，包括《权利法案》，它告诉人们政府应该是什么样子，它是美国的中心。当然，有些历史问题仍然争论至今，比如与国家的中央政府相比，各州政府应该拥有多少权力？对于这个问题，美国人仍然没有达成一致。

而在宪法背后，是美国的选举人团，它最终决定了总统是谁。

更多的内容穿插在这套《美国人看美国•历史》（13本双语版）的每本书中，比如《美国诞生》中提到的《权利法案》的来龙去脉。阿拉莫这个原本默默无闻的小镇为何撼动了美国历史，它又代表了怎样的美国精神？传奇的西部拓荒中发生了什么？南北战争缘何成为美国历史上规模最大的本土战争？

希望你能从书中找到或查验答案。




《杰弗逊与发展期的美利坚合众国(1800–1811)》译者题记



如果寻找一个少年成长励志的故事，杰弗逊的经历堪称其中经典。他早年丧母失怙，但父爱和内心的坚强让他自然地成长。他的情商和智商在很早得到完美的发展，一个是得益于大自然的淬炼，二是得益于他刻苦博览群书并不懈习练乐器，三是他选择一流的老师当入门弟子，不但学习了当时最前沿的科学、哲学知识，更重要的是，培养了高贵的气质。

美国如果是一个大厦的话，其岸然屹立世界民族之林的原因有二：一是其根植于基本价值观的治国理念，二是基于这种理念的成功战略博弈。而为这座大厦奠定基石的重要人物之一，就是托马斯•杰弗逊。他一方面才气横溢一气呵成了《独立宣言》，奠定了美国宪法的思想基础；另一方面，他出使法英，为美国困难时期争取资金，以低廉价格购买美国领土。以后，他派人去美国西部考察航道，为后来的西进运动开了先河。

杰弗逊的故居坐落在一个小山上，俯瞰大地，他的祖先也是如此。这是一个具有丰富思想、犀利战略眼光和富有良知和爱心的学者、政治家和作家。他可以纵横捭阖，在美国历史留下如此深刻的痕迹，实非偶然。阅读他的传记，你会看到一个伟大人物的心路历程。





——译者美国威斯康辛大学新闻学博士钟梦白

（小多传媒出品的《美国人看美国•历史》所邀译者，几乎全部是旅美多年、对美国有着深厚了解的大师，其中既有诗人、作家，也有律师、新闻人、外交人，这些拥有深厚文字功底，同时对选题内涵有着独到理解的译者确保了对原书100%的还原，也满足了小多对“真实美国”的要求。）
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年表



■1603年，詹姆士一世登基。

■1754年，法国-印第安战争开始。

■1801年，托马斯·杰弗逊成为第一位在新首都华盛顿特区办公的总统。

■1803年，托马斯·杰弗逊批准购买路易斯安那。

■1810年，在路易斯安那的巴吞鲁日市，当地人建立了西佛罗里达共和国，并成立自己的政府。

■1811年，威廉·亨利·哈里森和他的军队摧毁了提婆卡诺河畔的邵尼营地，哈里森得到一个绰号——“老提婆卡诺”。

■1811年，詹姆士·麦迪逊总统出兵佛罗里达。

■1812年6月19日，美国同英国的“1812年战争”爆发。

■1812年8月，威廉·赫尔将军试图入侵加拿大，结果在战争中败北，被迫放弃底特律城。

■1812年8月19日，俗称“老铁壳”的美国宪法号风帆护卫舰击败了英国格雷厄号军舰。

■1814年8月，英国军队火烧华盛顿特区。

■1814年12月24日，《根特条约》签订，1812年战争结束。

■1815年1月8日，安德鲁·杰克逊率兵在新奥尔良战役中击败英军。

■1821年，西班牙放弃佛罗里达，转让给美国。

■1830年，美国政府通过了《1830年印第安人迁移法案》。

■1845年，佛罗里达建州。




第一章





杰弗逊对美国的观点












1776年，托马斯·杰弗逊起草了《
 
独立



【1】




 宣言



【2】






 》，宣布美国将成为一个新的国家，不再是英国的一部分。










他在宣言中写道：“人人生来平等。”他笃信每个人都有既定的权利，不需经过努力就能享有，与生俱来。他所谓的权利包括“生存、自由和追寻


【3】




 幸福”的权利。

杰弗逊有虔诚的信仰，他将这些信仰融入了《独立宣言》中，并希望它们在建国伊始就成为美国的一部分。他希望美国成为世界上独树一帜的国家。

杰弗逊是美国第一位国务卿，他当时帮助华盛顿总统治理这个年轻的国家。

杰弗逊对这个新国家深感焦虑，担心有人将美国变成英国那样，担心政府将国家变成君主制国家


【4】




 。他不希望有钱有势的人主导美国的走向，他希望美国成为一个人人平等的国度。

美国这时开始分化成观点迥异的两个群体。一是联邦主义者，他们主张联邦（国家）政府应该比州政府更为强大，联邦政府应该左右州政府的一举一动。另一个群体是民主-共和党，他们认为州政府应该拥有更多权力，他们不希望美国像英国那样，整个国家只由一个政府来管理。

杰弗逊是民主-共和党人，他坚信是普通人让美国成为一个伟大的国度，但大多数联邦主义者对此无法认同，他们认为普通人没有足够的智慧管好自己，只有那些富有和受到良好教育的人才有资格参与整个国家的决策。而杰弗逊则希望每位国民，不论贫富，都能接受良好的教育，同时他也认为每个人都可以参与国家决策并做出很好的选择。

1796年，杰弗逊竞选美国总统，联邦主义者约翰·亚当斯是他的竞选对手。亚当斯因为得到最多的选票而胜出，成为总统；杰弗逊选票次之，成为副总统。





约翰·亚当斯


亚当斯担任总统期间，批准增加新税收，还颁布了《关于处置外侨和煽动叛乱


【5】




 的法令


【6】




 》。

这项苛刻的法令让外国人很难成为美国公民


【7】




 。此外，按照该法令，如果总统认为外国人对美国的安全构成了威胁，可以下令让他们离开这个国家。

杰弗逊不喜欢《关于处置外侨和煽动叛乱的法令》，因为多数来美移民


【8】




 出身贫寒，他们大都倾向于支持民主-共和党。如果他们无法成为公民，就无法参与选举。





许多人反感《关于处置外侨和煽动叛乱的法令》


其他人对该法令也很不满，因为亚当斯和联邦主义者试图垄断所有的权力。1800年，在新一届总统选举中，民主-共和党获胜，杰弗逊成为总统。杰弗逊执政后的第一件事就是废除了《关于处置外侨和煽动叛乱的法令》，因为他希望每个人都能得到公平对待。

在杰弗逊心目中，三件事最重要：独立、宗教自由和教育。对他来说，独立不仅仅意味着在政府决策中有发言权，还意味着能够满足自己的需要，并有足够的金钱过舒适的生活。

杰弗逊认为，美国作为一个国家应该由小的家庭农场构成，每个人都可以种植自己需要的农作物，自给自足。他同时认为，在农场劳作对人的身体很有好处。





一个小家庭农场


很多人对杰弗逊的观点不以为然。他们希望成为巨富，但小型家庭农场一般只够维生而已，无法赚很多钱满足他们发大财的愿望，而大型种植园可以有很多收益。

大型种植园需要奴隶在田间劳作。杰弗逊视奴隶制为洪水猛兽，认为奴隶制是罪恶的渊薮，但他想不出办法来结束它。他认为奴隶要逐步得到自由，如果一下子全部解放会对国家造成压力。他认为拥有奴隶的人应该想其他办法来干农场的活儿，他也担心一旦奴隶获得自由，他们就会同白人发生纷争。

虽然杰弗逊不知道如何让自己的许多想法付诸实施，但他对自己的信仰一直坚定不移。


注释：



【1】
  独立指的是你可以自由地做你想做的事，不必由别人告诉你怎么做。



【2】
  宣言是一种声明，通常是人们写有自己坚持的东西的文件。



【3】
  追寻指追逐某些东西。



【4】
  君主制国家是由国王或女王统治国家的一种政体。



【5】
  煽动叛乱是指示人们反对政府。



【6】
  法令指被制定成法律的规则。



【7】
  公民指在其居住的国家中享有全部法律权利的人。



【8】
  移民是从自己的国家搬到另一个国家定居的人。





第二章





杰弗逊的真实故事











杰弗逊的宅邸——蒙特切罗




托马斯·杰弗逊有很多好的想法，但那些想法未能全部实现。他的真实生活和他的理念并不是完全吻合。










杰弗逊认为每个人都应是自由的，但对如何结束奴隶制，他无计可施。他认为每个人都应在自己的小型家庭农场里勤勉操劳，但同时他也认为每个人都需要受到良好的教育。（然而，如果你有农场的劳作缠身，就很难有闲暇就学!）他认为每个人都应参与政府事务，但如果人们有很多农活儿要干，显然也是无暇从政。

在个人生活中，杰弗逊也并非知行合一。他并没有生活在小农场里，而是拥有一座大种植园；他不认同奴隶制，但拥有大批奴隶为他的种植园劳作。

杰弗逊的庄园被称作“蒙特切罗”


【1】




 。这是一座美丽的别墅庄园，由他本人亲自设计，坐落在他所拥有的5000英亩


【2】




 土地上。杰弗逊酷爱蒙特切罗，为它耗费巨资。在家的时候，他花很多时间策马游弋在庄园里，热衷于打理蒙特切罗。不过，杰弗逊的种植园太大，他和他的家庭根本忙不过来，因此他有150个奴隶在蒙特切罗庄园劳作。

有人说杰弗逊是个伪君子


【3】




 ，但杰弗逊对此有自己的解释：他无力改变自己的生活方式，因为他出生在拥有奴隶的家庭，他所了解的唯一生活方式是靠奴隶完成所有的工作。

给奴隶自由不仅意味着完全改变他的生活方式，实际情况还要复杂得多。杰弗逊是很富裕的人，他喜欢奢华的生活，甚至以透支的方式，超出自己实力地花钱。他多数的钱都花在了蒙特切罗上，还有购买昂贵的食物和酒，因此杰弗逊债台高筑，无法给奴隶们自由。他所拥有的一切——包括奴隶——都是债务的抵押品


【4】




 ，这意味着如果他无法如期偿还债务，债主可以收缴他所拥有的一切，包括他的奴隶。





奴隶们的小屋


杰弗逊对奴隶制很焦虑，他认为奴隶制是罪恶，但又不知该怎么做。他能想到的最好方法是让奴隶们逐渐得到自由。他希望获得自由的奴隶们能受到良好的教育，并祈望他们作为独立的人能过上很好的生活。他甚至认为黑人应该在非洲得到一块殖民地，因为他担心：如果黑人和白人生活在一起，他们将无法和平共处。

杰弗逊同时梦想着原住民


【5】




 部落成为美国的一部分。他对原住民的印第安文化情有独钟，认为原住民会让美国更加强大美好。他还认为印第安人和白人应该享受同等的权利。




然而，在杰弗逊的梦想和冷酷的现实之间存在着巨大的鸿沟。很多杰弗逊的研究者认为：他并没有不遗余力地让自己的梦想变成现实，还错失了很多改变现实的良机。在他的总统任期内，奴隶制并没有终止，原住民也没有得到和白人同等的权利——与此相反，他们失去了更多曾经拥有的土地。

1792年，肯塔基成为美国一个新的州，当时人们热议：它会成为一个蓄奴州（允许奴隶制在该州存在）还是一个自由州（将奴隶制定为非法）。人们喜欢杰弗逊，也尊重他的意见。如果他做出努力，也许会说服人们让肯塔基成为一个自由州，然而杰弗逊并没有这样做。




那么，为何杰弗逊没有为自己笃信的理念仗义执言呢？他也许有诸多理由。

某些历史学家认为，杰弗逊希望其他种植园主也喜欢他，因为这些人是他的朋友，他经常同他们交往聚会，这些人是他熟悉的圈子。对杰弗逊来说，他很难做出得罪所有种植园朋友的事情。

杰弗逊对城市也深恶痛绝，认为城市丑陋又不健康。尽管城市给穷人提供了机会，让他们在工厂中找到工作，但杰弗逊认为种植园比工厂好。他不希望人们在刚开发的西部建设新城市，他认为在美丽的土地上冒出丑陋的城市是不对的，他希望农民能在西部定居。杰弗逊允许奴隶主在西部开发种植园，对他来说，城市比奴隶制还坏。

事实上，杰弗逊的某些好设想从未兑现，他知道奴隶制必须终结，并希望它尽快终结，但他没有做出任何努力，美国最后不得不通过一场内战来解决奴隶制问题。

不过同时，杰弗逊在建设美国的其他方面做出了贡献，其中之一是扩大了美国的领土。在他任期内，美国的疆域得到了前所未有的拓展。


注释：



【1】
  意大利语，“小山丘”的意思。



【2】
  一英亩约合4047平方米。



【3】
  伪君子指一个人说一套做一套，言行不一。



【4】
  抵押品指一个人拥有的和借款价值相当的物品。拥有抵押品证明他有能力偿还。



【5】
  原住民指在某地生活了很长时间的人。





第三章





购买路易斯安那












人们在1800年谈论的路易斯安那，同现在说的是两回事。如今的路易斯安那是墨西哥湾旁的一个南部州，而在1800年，路易斯安那是一片广袤的土地：从墨西哥湾向北一直绵延到五大湖，从阿巴拉契亚山脉向西一直延伸到落基山脉。










那时候，居住在路易斯安那地区的多数是原住民，他们隶属当地不同的部落，已在这个地区生活了长达数千年。尽管如此，法国人还是在1682年宣称该地区属于他们。部分法国人在路易斯安那定居，多数聚居在新奥尔良周围。





新奥尔良港


之后的数百年，这片土地在西班牙人和法国人之间数度易手。当拿破仑统治法国时，他雄心勃勃地希望征服整个世界。他认为彻底控制路易斯安那会有助于他完成大业，于是派出士兵来完成这个任务。然而，在士兵们去路易斯安那的路上，他命令他们在圣多明戈岛逗留。

圣多明戈岛是法国在加勒比海地区的殖民地。10年前，那里的奴隶们起义，他们非常勇敢，铁了心要获得自由。最终他们取得了胜利，开始自治。

拿破仑认为夺回这片殖民地易如反掌，他的士兵们路过的时候顺手就可以解决了。

但是，圣多明戈岛的人不愿轻易放弃自由。法国人在那里待了7个月，大多数阵亡了。最后，拿破仑不得不放弃这片殖民地，因为他付出了沉重的代价却一无所获。1804年，圣多明戈岛成为了独立国家——海地。





圣多明戈地图


在圣多明戈岛的挫败让拿破仑对路易斯安那非常焦虑，他也无力在这片殖民地上付出太多金钱。

而此时，托马斯·杰弗逊担任美国总统，他听到谣传说法国将占领路易斯安那。他对法国拥有部分北美地区的想法非常不悦，并认为拿破仑随后会试图占领美国。因此他派出一位叫罗伯特·列文斯通的人出使法国，劝说法国人不要染指路易斯安那。

列文斯通对自己能否完成使命非常没有把握，也不知道如何下手。拿破仑在法国大权独揽，但拿破仑拒绝同他会晤。列文斯通甚至不确定究竟是法国还是西班牙真正拥有路易斯安那。

1803年，杰弗逊派詹姆斯·门罗出使法国，帮助列文斯通。门罗提出购买路易斯安那部分地区，杰弗逊希望购买新奥尔良及其东边的土地。如果拿破仑拒绝出售，门罗和列文斯通打算前往英国，同英国人协商：一旦法国和美国开战，杰弗逊希望英国支持美国。





詹姆斯·门罗






罗伯特·列文斯通


然而出乎意料的是，门罗抵达法国的前一天，法国的外长塔列朗要求同列文斯通会晤，并突然询问他美国愿意付多少钱购买路易斯安那。





查尔斯·莫里斯·德·塔列朗


翌日，当门罗抵达时，列文斯通告诉了他法国的打算，他们不知道如何应对。杰弗逊指示门罗购买很小的一片地方，而不是整个路易斯安那。他们也无法请示杰弗逊，因为那时候没有电话，更没有互联网，通信依赖大西洋的船只，往来动辄数月。

最后门罗和列文斯通决定购买路易斯安那，他们同拿破仑最后谈妥的价钱是1500万美元。他们同时也达成协议，法国人可以免费使用路易斯安那的港口。

门罗和列文斯通不得不去借这1500万美元，而英国乐于解囊相助。英国不希望法国有太多的权力，他们很高兴法国人放弃染指路易斯安那。

门罗和列文斯通担心杰弗逊对这笔买卖不高兴，然而，当杰弗逊知道他们购买了路易斯安那之后，喜出望外，欣喜若狂——这笔买卖已大大超出他的预期目标。他为美国有更多土地而欣慰，因为他一直希望美国向西部扩张，现在，这一愿望终于得以实现。

美国国会和杰弗逊所见略同。1803年12月20日，美国接管了整个路易斯安那地区，总计有82万平方英里


【1】




 ！至此，美国拥有了整个北美洲中部地区。





“这片土地会为你如此便宜地买到路易斯安那而欢庆。”（给杰弗逊的题字枪托）



注释：



【1】
  1平方英里约相当于2.6平方千米。





第四章





刘易斯和克拉克












托马斯·杰弗逊感到非常欣慰，因为他对美国的梦想至少有一个实现了。现在，他开始谋求更多地了解这片新的土地。










在19世纪早期，美国人对西部的土地知之甚少。西班牙人曾在西海岸定居，但两个大洋之间的大片土地对美国人来说是个谜。

1803年，杰弗逊总统决定对西部进行探险


【1】




 ，他的秘书梅里威瑟·刘易斯将带队，刘易斯的朋友威廉·克拉克是探险队的另一位领队。他们两人带队探索横贯大陆的水路，这将对美国大有裨益。如果发现水路，就意味着美国人可以和西海岸的人通商。

美国并不拥有刘易斯和克拉克探险经过的所有土地。西班牙占有其中的一部分，英国也占有一部分。杰弗逊不希望其他国家知道美国怀有扩张之心，因此探险必须秘密进行。

杰弗逊希望知道一切有关西部的情况——地貌、天气以及生活在那片土地上的人。除了寻找一条好的贸易通道，刘易斯和克拉克还搜集信息。他们从遇到的原住民那里了解情况，采集植物标本，研究遇到的动物，然后认真翔实地记录他们所见所做之事。





刘易斯和克拉克带回的鸟标本图


杰弗逊为刘易斯此行提出了很多建议，他希望探险队和遇到的原住民部落成为朋友，告诉他们美国希望同他们和平共处。当时，杰弗逊真诚地希望同西部的部落成为朋友。





平头部族是刘易斯和克拉克在路上邂逅的一个原住民部族


1804年春，刘易斯和克拉克率领探险队离开圣路易斯附近的营地，穿越密西西比河，进入密苏里河河口。在之后的一年半时间里，他们向西部探险，但并没有如愿找到一条得天独厚的水路。然而，他们了解了很多情况。他们绘制了地图，发现了122种新动物、178种新植物，并了解了原住民的情况，回来后向人们描述了原住民的语言和文化。





刘易斯和克拉克曾探索了密西西比河的支流


因为刘易斯和克拉克的旅行需要向导，他们雇用了法国皮货商人杜桑·查邦纽。查邦纽带上了他的妻子——原住民萨卡加维亚，因为她能说一些原住民的语言。





萨卡加维亚的雕像


当他们夫妇加入探险队的时候，萨卡加维亚只有17岁。她有个小男孩叫金·巴普蒂斯特，探险队里的所有人都喜欢这个小男孩，给他起了个外号叫“庞贝”。

不过，探险队的大多数人都不喜欢萨卡加维亚的丈夫，因为他曾经对萨卡加维亚拳脚相加。另外，一次风暴来临的时候，他惊慌失措，差点儿把整条船弄翻。

刘易斯和克拉克一开始并没把萨卡加维亚放在眼里，毕竟她是个女人，又是原住民，当时很多欧洲男人将妇女和原住民看得很卑微。他们不知道她和白人一样聪明，也没有料到她能完成很多事情，尤其是在她还有孩子缠身的情况下。

然而，萨卡加维亚沿途却表现出色：她对当地非常了解，因此能指引刘易斯和克拉克的探险路线；她也知道哪些东西可以吃；还可以充当他们和原住民之间的翻译。原住民对他们很信任，因为他们在同一位妇女和一个小孩一起旅行。原住民认为，如果他们是来打仗的，会把女人和小孩留在家里。

尽管刘易斯和克拉克没有找到可以横穿北美的便捷贸易通道，但他们的探险活动改变了美国。他们带回来的信息引发了人们对西部的兴趣，越来越多的人搬迁到西部，美国开始扩张了。





地图显示美国在不断扩张


然而，人们到西部定居带来了更多的问题。如何对待奴隶制？去西部的人能否带奴隶随行？新的路易斯安那地区允许奴隶制吗？国会对此进行了多次辩论，很多南方的国会议员认为，如果没有奴隶，人们无法种田和赚钱。他们说如果没有奴隶制，白人将无法在西南部酷热的气候中生存，而奴隶可以在酷暑中劳作。拥有奴隶的农场主带着他们的奴隶来到西部，奴隶制开始在美国西南部扩散。





向西部探险的大篷车






奴隶们在使用轧棉机


杰弗逊这次又故态复萌，他没有采取任何行动来制止奴隶制的扩散。他正为美国面临的其他问题忧心忡忡。


注释：



【1】
  探险是探索一个新地方的旅行。





第五章





美国远离欧洲战争











查普拉湖、佛蒙特和加拿大的地图




那个时代，欧洲各国之间一直进行着旷日持久的战争，每个国家都希望成为最强国，但美国不希望介入其中。美国是一个年轻的国家，托马斯·杰弗逊和其他的领导人都希望致力于国家的建设。就算没有和欧洲的问题纠缠在一起，他们自己的难题也已经很多。










托马斯·杰弗逊：第三任美国总统（1801—1809）


处在战争状态的英法两国均是强国，但各有优劣。法国有更强大的陆军，英国有更强大的海军，双方都希望利用美国赢得战争。

为了让海军强大，法国开始掠夺美国的船只。只要美国商人航行到英国进行贸易，就面临被法国人劫持的危险。

法国人劫持到美国船只后，就将其改造成战舰，投入到同英国的海战中。

英国人也没让美国人好过，他们实行了强征入伍制度。 海军派“征兵执法队”四处寻找海员，把他们强征入伍。





征兵执法队


执法队一旦发现海员，就会绑架他们，强迫他们服役。这些执法队也在海上巡视，发现美国舰只就强行上船，寻找英国海军可使用的人，漠视船上的人多数是美国公民的事实。在这一时期，执法队从美国船只上抓了6000人。

美国人民对这种行为异常愤怒，与此同时，他们对法国人劫持他们船只的做法也非常愤慨。有人建议美国介入战争，同时向英国和法国宣战。





海战


杰弗逊总统却不想参与战争，因为他了解美国无力参战。其中一个原因是，美国军队很弱小。杰弗逊刻意不希望美国保持强大的军队，因为他相信军队可能被利用来镇压本国人民，至少在拿破仑时代的法国就是这样。

杰弗逊希望美国远离欧洲战争，但他也知道不能袖手旁观。在反对介入战争的同时，他建议进行贸易禁运


【1】




 。

美国出口棉花、烟草和谷物到欧洲，贸易禁运意味着美国不再进行这些贸易。杰弗逊希望通过此举让英国和法国意识到美国货物的重要，国会对此表示赞同。1807年，国会通过了《贸易禁运法案》。

但法案并不像杰弗逊设想的那样奏效，因为欧洲有大量美国货物囤积在仓库中，数年后才会短缺。

杰弗逊希望《禁运法案》能对欧洲造成伤害，但最后的结果却是伤害了美国自身。以欧美货物运输维生的人突然失去了工作；在南方，棉花种植园主失去了最大的买家；在北方，人们依赖欧洲货物，工厂也没有了他们所需的欧洲零部件，很多工厂因此被迫关闭。

人们对《禁运法案》非常不满，政府解决欧洲问题的做法并不符合美国民众的意愿。在美国北方和加拿大的边境地区，人们对禁运置若罔闻，在两国间走私


【2】




 货物。





这幅漫画中的“O-grab-me”（抓住我吧）是倒写的“embargo”（禁运），表现了人们对《禁运法案》的不满。


杰弗逊一直担忧军队可能被用来对付自己的人民，但现在他不得不派出军队去缉私。军队在美国与加拿大边境巡逻，但走私者总能找到通道进出。





走私者在卸货


《禁运法案》显然没有奏效，甚至和杰弗逊当初的设想相去甚远。1809年，在杰弗逊离任前三天，他部分废除了这一法案，美国可以同英国和法国之外的欧洲国家进行贸易。第二年，麦迪逊总统将法案保留的最后部分也废除了。





一幅描述《禁运法案》名存实亡的政治漫画


但《禁运法案》并非一无是处。因为美国无法从欧洲得到他们所需要的货物，美国人不得不自力更生，很多工厂开始生产国内需要的货物。在禁运期间，美国的工业变得更加强大了。

在杰弗逊的任期内，美国发生了很大变化。购买路易斯安那让国土面积扩充了一倍，刘易斯和克拉克的探险之旅勾画了西部的地图。

在美国建国之初，总统杰弗逊是至关重要的。时至今日，人们对他还是十分尊敬，美国领导人也不时引用他说过的话。

但是，也有些人认为不应该给杰弗逊太多的荣誉，毕竟他曾拥有奴隶，并对结束奴隶制贡献甚微——尽管他表达过对奴隶制的憎恶。他开放了西部让人们去定居，但导致成千上万的原住民印第安人流离失所——尽管他称自己热爱并尊重原住民的文化。





托马斯·杰弗逊画像


杰弗逊口是心非，言行不一。他本可以为这个国家做出更多贡献，让她更加美好。不过，他确实也做了很多好事。他创建了弗吉尼亚大学，这所学校录取肯学习上进的学生，家境贫寒的孩子也可以踏进该校的门槛。建立这所大学是杰弗逊晚年引以为豪的成就之一。





托马斯·杰弗逊绘制的弗吉尼亚大学穹顶建筑图






弗吉尼亚大学的最初规划


杰弗逊引以为豪的另一件事是他提议的《弗吉尼亚建立宗教自由法案》，该法案认定所有人都可以有自己的宗教信仰，不可以强迫某人去某个教堂或是给某个教堂捐款。他深信政教分离（政府和教会分开）的思想，对美国人来说，这种思想至今仍十分重要。

杰弗逊对美国有很多恢宏的设想，但有时他不知道如何将这些设想付诸实践。尽管如此，21世纪人们仍享有的很多自由，都是他对美国人进行启蒙的结果。他为塑造今日的美国做出了贡献。


注释：



【1】
  贸易禁运指一个国家停止和另一个国家的贸易。



【2】
  走私是把一些东西非法带进一个国家。





Time Line



■1603—JamesⅠ becomes king.

■1754—The French and Indian War begins.

■1801—Thomas Jefferson is the first President to begin his work at the new capital, Washington, D.C.

■1803—Thomas Jefferson approves the Louisiana Purchase.

■1810—People in Baton Rouge, Louisiana, make their own government as the Republic of West Florida.

■1811—William Henry Harrison and his troops destroy the Shawnee camp on the Tippecanoe River. Harrison earns the nickname “Old Tippecanoe.”

■1811—President James Madison sends troops to Florida.

■June 19, 1812—The United States goes to war with Great Britain in the War of 1812.

■August 1812—General William Hull tries to invade Canada. He loses the battle and is forced to give up the city of Detroit.

■August 19, 1812—The U.S.S. Constitution, or “Old Ironsides,” defeats the H.M.S. Guerriere.

■August 1814—British troops burn Washington, D.C.

■December 24, 1814—The treatyof Ghent is signed, ending the War of 1812.

■January 8, 1815—Andrew Jackson and his troops defeat the British at the Battle of New Orleans.

■1821—Spain gives up Florida to the United States.

■1830—The U.S. government passes the Indian Removal Act of 1830.

■1845—Florida becomes a state.














In 1776, Thomas Jefferson wrote the
 
Declaration



[1]






  of
 
Independence



[2]






 . The United States would be a new country. It would no longer be a part of Britain.






“All men are created equal,” Jefferson wrote in the Declaration of Independence. He believed that everyone has certain rights. You didn’t have to earn these rights. They belonged to you just because you were alive. The rights he was talking about were things like “life, liberty, and the pursuit


[3]




  of happiness.”

Jefferson had strong beliefs. He put these beliefs into the Declaration of Independence. He wanted them to be a part of the United States right from the very beginning. He wanted the United States to be like no other country in the world.

Jefferson was the country’s first Secretary of State. He helped President George Washington run the new country.

Jefferson worried about the new country. He worried that some people wanted the United States to be a lot like Britain. He was afraid the government might start to act like a monarchy


[4]




 . He didn’t want only the rich and powerful people to have the say in what happened in the United States. The United States was supposed to be a place where everyone was equal.

The country started dividing into two groups. One group, the Federalists, thought that the national government should be stronger than the states’ government. They thought the federal (the national) government should be able to control what the state governments did. The other group was the Democratic-Republicans. They believed the state governments should have more power. They didn’t want one government to run the country the way Britain had.

Thomas Jefferson was a Democratic-Republican. He believed very strongly that ordinary people made the United States great. Most of the Federalists disagreed. They thought ordinary people weren’t smart enough to govern themselves. They thought the rich and educated people should make decisions for the whole country. Jefferson wanted everyone, rich and poor, to get a good education. He thought everyone could learn to make good decisions.

Jefferson ran for president of the United States in 1796. John Adams, a Federalist, ran against him. John Adams became president, because he had the most votes. Jefferson got the second-highest number of votes, so he became vice-president.





John Adams


While he was president, Adams approved new taxes. He also passed the Alien and Sedition


[5]




  Acts


[6]




 . The Alien and Sedition Acts made it harder to become a United States citizen


[7]




 . They also said the President could make foreigners leave if he thought they might be dangerous.

Jefferson didn’t like the Alien and Sedition Acts. Most of the immigrants coming to the United States were poor. These immigrants


[8]




  were more likely to support the Democrat-Republicans. If they couldn’t become citizens, they wouldn’t be able to vote, though.





Many people disliked the Alien and Sedition Acts.


Other people were upset about the Alien and Sedition Acts, too. They didn’t like how Adams and the Federalists were trying to take all the power. In 1800, at the next presidential election, the Democrat-Republicans won. This time, Jefferson became president. The first thing Jefferson did as president was to get rid of the Alien and Sedition Acts. He wanted to be fair to everyone.

Three main things were important to Jefferson. These were independence, religious freedom, and education. To Jefferson, independence meant more than having a say in government. It also meant being able to take care of your own needs. It meant having enough money to live comfortably.

Jefferson thought the United States should be a country of little family farms. Everyone would be able to grow the food they needed. They would be able to make or grow the things they needed to live. He thought working on farms would be good for people, too.





A small, family farm


A lot of people didn’t like Jefferson’s idea. They wanted to be rich—but small family farms didn’t make much money. Instead, they just made enough for people to live. Big plantations could make more money. 

Big plantations needed slaves to work the land. Jefferson thought slavery was evil. He thought it was terrible thing, but he didn’t know how to end it. He thought maybe the slaves should be freed a little at a time. He was afraid that freeing them all at once would be too hard on the country. He thought people who owned slaves needed to find other ways to do the work. He was afraid that if the slaves were freed, they would turn on the white people and fight them.

Jefferson wasn’t sure how to make many of his ideas work. Still, Jefferson kept his beliefs.


Note:



[1]
  A declaration is a statement. Often it’s a piece of paper where people have written down the things they will stand up for.



[2]
  Independence means being free to do what you want, without depending on anyone else to tell you what to do.



[3]
  Pursuit means going after something.



[4]
  A monarchy is a type of government where a king or a queen rules the country.



[5]
  Sedition means getting people to go against the official government.



[6]
  Acts are rules that have been made into law.



[7]
  A citizen is a person who has full legal rights in the country he lives in.



[8]
  Immigrants are people who have moved from their country to make a new home in another country.














Jefferson’s home, Monticello




Thomas Jefferson had good ideas. But those ideas weren’t the whole story. Thomas Jefferson’s real story didn’t always match up with his ideas.


Jefferson thought everyone should be free. But he didn’t know how to end slavery. He thought everyone should work hard on a small family farm. But he also thought everyone should be educated. (And if you had to spend most of your time doing chores on your family’s farm, it was hard to go to school!) He thought everyone should take part in the government. People who spent all their time working on a farm didn’t have much time for government, either.

And Jefferson didn’t live his own life in line with his beliefs. He didn’t live on a small farm. Instead, he owned a huge plantation. He didn’t believe in slavery. But he owned slaves who worked on his plantation.

Jefferson’s home was called Monticello. It was a beautiful house. Jefferson had designed it himself. The house stood on five thousand acres of land. Jefferson loved Monticello. He spent a lot of money on it. When he was at home, he spent most of his days riding around the plantation on horseback. He loved taking care of Monticello. But it was too big for one man to farm, or even one man and his family. Nearly 150 slaves worked at Monticello.

Some people think Jefferson was a hypocrite


[1]




 . Jefferson had excuses for being the way he was. He just wasn’t strong enough to change the way he lived.

Jefferson had been born into a slave-owning family. The only way of life he had ever known depended on slaves. Freeing the slaves meant changing his life completely. But the situation was even more complicated than that.

Thomas Jefferson also owed a lot of money. Jefferson liked living a rich life. He had spent money he didn’t actually have. Most of the money had gone to Monticello. Some had been used to buy expensive food and wine. Because he had so many debts, he couldn’t free his slaves. Everything he owned—including the slaves—were collateral


[2]




  for his debts. That meant that the people he owed money to could take the slaves if Jefferson didn’t pay his debt.





Slave cabins


Jefferson worried about slavery a lot. He knew it was evil, but he didn’t know what to do. The best idea he could come up with was to end slavery gradually. He wanted to give the freed slaves a good education. He wanted them to be able to live good lives as independent people. He thought black people could be given a colony in Africa. He was afraid blacks and whites might have trouble living together.

Jefferson also dreamed that Native


[3]




  tribes would become part of America. He really liked Native cultures. He thought the Native people would make the United States stronger and better. He believed Natives and whites should have all the same rights.




But there was a big gap between Jefferson’s dreams and the real story. A lot of people who study Jefferson’s life don’t think he tried very hard to make his dreams turn into reality. They say he missed a lot of chances to do the right thing. Slavery didn’t end while he was president. And Native people didn’t get the same rights as white people. Instead, they lost even more of their land.

In 1792, Kentucky became a new state. People argued a lot about whether Kentucky would be a slave state (a state where slavery was allowed) or a free state (a state where slavery was against the law). People liked Jefferson. They respected him and his opinions. If he had tried, he might have been able to convince people to make Kentucky a free state. Jefferson didn’t try to argue that Kentucky should be a free state, though.




So why didn’t Jefferson stand up for his beliefs more? He probably had a lot of reasons.

Some historians think Jefferson wanted all the other plantation owners to like him. These men were his friends. He went to parties with them. They were the people he knew best. It would have been hard for him to go against all his friends.

Jefferson also really hated cities. He thought they were ugly and unhealthy. Cities, though, offered poor people the chance to get jobs in factories. Jefferson thought plantations were a better idea than factories. He didn’t want people building cities in the new Western territories. He thought it would be terrible to see the beautiful land covered with ugly cities. Instead, he wanted farmers to settle the West. He let slave owners move into the West to build plantations. For Jefferson, cities were even worse than slavery.

The real story never matched up with Jefferson’s good ideas. He knew slavery would have to end. He hoped it would end soon. But he didn’t do anything to make it happen. It would take the Civil War before that would happen.

In the meantime, Jefferson did help build the United States in other ways. One of the most important things he did was make the United States bigger than it had ever been before.


Note:



[1]
  A hypocrite is someone who says one thing and acts another way.



[2]
  Collateral is something a person owns that is worth the amount of money he is borrowing. Having collateral shows he can pay the money back.



[3]
  Native means people who have lived in a place for a very long time.















When people talked about Louisiana in 1800, they didn’t mean the same thing they mean today. Today, Louisiana is a Southern state on the Gulf of Mexico. In 1800, Louisiana was a huge piece of land. It stretched from the Gulf of Mexico north to the Great Lakes. It went all the way from the Appalachian Mountains west to the Rocky Mountains.






Most of the people who lived in Louisiana at that time were Natives. They belonged to tribes who had lived there for thousands of years. Despite this, France had claimed the area in 1682. Some French people settled there, mostly in the area around New Orleans.





The port of New Orleans


Over the next hundred years, the land passed back and forth between Spain and France. Then, when Napoleon ruled France, he decided he wanted to rule the entire world. He thought taking control of Louisiana once and for all would help him. So he sent soldiers to get the job done. On the way to Louisiana, though, he told his soldiers to stop by the island of St. Domingue.

St. Domingue was a French colony in the Caribbean Sea. Ten years earlier, the slaves there had rebelled. They were very brave, and they had made up their minds to be free. And they won! They began ruling themselves.

Napoleon didn’t think it would take much to get the colony back under French control. He thought it would be a little job his soldiers could do on their way to Louisiana.

The people of St. Domingue were not going to give up so easily. The French soldiers stayed for seven months. Most of them died. Finally, Napoleon gave up on the colony. He was spending too much money on it. And he was getting nowhere. In 1804, St. Domingue became the independent country of Haiti.





Map of St. Domingue


All this trouble made Napoleon worry about Louisiana. He couldn’t afford to spend a lot of money on this colony, too.

Meanwhile, when Thomas Jefferson was president, he heard rumors that France would be taking over Louisiana. He didn’t like the idea of France owning part of North America. He was afraid Napoleon would try to take over the United States next. So Jefferson sent a man named Robert Livingston to France. Livingston’s job was to convince France not to move into Louisiana.

Livingston was frustrated with his job. He wasn’t sure how he was going to do it. Nobody except Napoleon had any power in France—and Napoleon wouldn’t talk to him. Livingston wasn’t even sure if France or Spain owned Louisiana.

In 1803, Jefferson sent James Monroe to France to help Livingston. Monroe would offer to buy part of Louisiana from the French. Jefferson hoped to be able to buy New Orleans and the land east of the city. If Napoleon refused to sell, Monroe and Livingston would go next to Britain. There, they would try to make an agreement with the British. If the United States had to go to war with France, Jefferson wanted Britain to help America.





James Monroe






Robert Livingston


The day before Monroe got to France, though, Livingston had a surprise. Talleyrand, the French foreign minister, asked to meet with him. And then Talleyrand suddenly asked Livingston how much the United States would pay for all Louisiana.





Charles-Maurice de Talleyrand


The next day, when Monroe got there, Livingston talked to him about the offer. They didn’t know what to do. Jefferson had told Monroe to buy a much smaller piece of land, not the whole Louisiana Territory! Monroe and Livingston couldn’t ask Jefferson what he wanted to do. They didn’t have telephones or the Internet! Letters took months to travel back and forth across the Atlantic Ocean by boat.

Finally, Monroe and Livingston decided to make the purchase. The price they finally agreed on with Napoleon was 15 million dollars. They also agreed to let France use the ports in Louisiana for free.

Monroe and Livingston had to borrow the 15 million dollars. Britain was happy to lend them the money. Britain didn’t want France to have too much power. The British government was glad France wouldn’t be taking over Louisiana after all.

Monroe and Livingston were nervous about what Jefferson would say. When Jefferson got the news about the Louisiana Purchase, though, he was thrilled. It was more than he had hoped for. He was glad to have more land for the United States. He had dreamed that the country could expand westward. Now it could.

Congress agreed with Jefferson. On December 20, 1803, the United States took control of the entire Louisiana Territory. It was 820,000 square miles of land! Now the United States owned the entire middle section of North America.





“Let the land rejoice for you have bought Louisiana for a song” (inscription on a gunstock given to Jefferson)















Thomas Jefferson was delighted that at least one of his dreams for America had come true. Now he wanted to find out more about the new land.


In the early 1800s, Americans didn’t know very much about the land that lay to the west. The Spanish had settled the West Coast. A lot of the land between the oceans was a mystery, though.

In 1803, President Thomas Jefferson had an idea. He decided the United States would explore the continent to the west. Meriwether Lewis, Jefferson’s secretary, would lead the expedition


[1]




 . William Clark, Lewis’s friend, would be the other leader. Lewis and Clark, with a group of other men, would look for a good water route across the continent. A trade route across the country would be good for the United States. It would mean the country could do business with people on the West Coast.

The United States didn’t own all the land Lewis and Clark would be traveling across. The Spanish owned part of it. The British owned part, too. Jefferson didn’t want these countries to know the United States was thinking of expanding. The expedition would have to be a secret.

Jefferson wanted to know all about the land to the west. He wanted to know what the land was like. He wanted to know what the weather was like. He wanted to know all about the people who lived there. Besides looking for a good trade route, Lewis and Clark would gather information. They would learn about the Native tribes they met. They would collect plants. They would study the animals they saw. They would write down everything they saw and did.





A drawing of one of the wildlife specimens brought back by Lewis and Clark


Jefferson gave Lewis a lot of instructions for the journey. He wanted the expedition to make friends with the Native tribes they met. They were to tell them that the United States wanted to live peacefully with them. Jefferson wanted to do what he could to make friends with the Western tribes.





The Flatheads were one of the tribes Lewis and Clark encountered.


The Lewis and Clark expedition left from a camp near St. Louis in the spring of 1804. They crossed the Mississippi River and entered the mouth of the Missouri River. For the next year and a half, they traveled west. They weren’t able to find the easy water route they had hoped to find. They learned a lot, though. They made maps. They brought back descriptions of 122 new animals and 178 new plants. They learned about the Native tribes they met. They brought back descriptions of their culture and languages.





Lewis and Clark explored the rivers that ran into the Mississippi.


Lewis and Clark needed a guide on their voyage. They hired a French fur trader named Toussaint Charbonneau. Charbonneau brought along his wife, a Native woman named Sacajawea. She spoke some of the Native languages, so he brought her along.





Statue of Sacajawea


Sacajawea was only seventeen years old when she and her husband joined the group. She had a baby boy named Jean Baptiste. The other members of the expedition loved the little boy. They nicknamed him “Pompy.”

Most of the men on the expedition didn’t like Sacajawea’s husband, though. They were upset with him for hitting Sacajawea. They were also annoyed with him when he panicked during a storm and nearly tipped over a boat.

Lewis and Clark hadn’t thought much about Sacajawea at first. She was a woman and she was a Native. Most European men at that time thought both those things meant Sacajawea was worth less. They didn’t expect her to be as smart as a white man. They didn’t think she would be able to do much. Especially since she had a baby with her.

Instead, Sacajawea turned out to be very helpful. She knew the area. This meant she could help Lewis and Clark decide where to go. She knew the kinds of things that were good to eat. She could help them talk to the Native tribes they met. The Native people they met trusted them because they traveled with a woman and a child. If they had come to attack and fight, people thought, they would have left her behind.

Even though Lewis and Clark didn’t find a simple trade route across North America, their expedition changed the United States. The information the group brought back got people interested in the West. More and more people started moving west. The United States was expanding.





Map showing growth of the United States


Settlers moving west brought up more questions, though. What about slavery? Should people be able to bring slaves west? Would slavery be allowed in the new Louisiana Territory?

Congress argued a lot about these questions. Many Southern congressmen said people wouldn’t be able to farm or make money without slavery. They said white men couldn’t survive in the heat of the Southwestern climate. They said slaves were the only people who could work in the heat. Slave owners moving west brought their slaves with them. Slavery continued to spread across the southwestern United States.





Example of a covered wagon used by settlers moving west






Slaves working with cotton gin


Again, Jefferson didn’t do anything to stop slavery from spreading. He was more worried about other problems American was facing.


Note:



[1]
  An expedition is a trip taken to explore a new place.














Map of Lake Champlain, Vermont, and Canada




The countries of Europe had been fighting with each other for a long time. Each country wanted to be the strongest. But the United States didn’t want to get caught in Europe’s wars. It was a young country. Thomas Jefferson and the other leaders wanted to focus on building up the United States. They had enough problems at home without getting mixed up with Europe’s problems.






Thomas Jefferson, third President of the United States (1801–1809)


Britain and France were in the middle of a war. They were both powerful countries. They were strong in different ways, though. France had a stronger army. Britain had a stronger navy. And both sides wanted to use the United States to help them win the war.

To try to make their navy stronger, France started capturing American ships. Whenever American merchants sailed to Britain to buy and sell goods, they risked being captured. The French would then use the American ships in their fight against Britain.

The British didn’t make things easy for the United States, either. The British navy started something called impressment. This meant it would capture men and force them to serve in the British navy. “Press gangs” would walk around cities, looking for sailors. When they found one, they would kidnap him and “press” him into service. Press gangs worked at sea, too. When they came across an American ship, they would board it. They would look for men they could take for their navy. They ignored the fact that most of these men were American citizens. During this time, press gangs took about six thousand men from American ships.





The press gang


The people of the United States were very angry about impressment. They were angry about how the French captured their ships, too. Some people wanted the United States to go to war against both Britain and France.

President Thomas Jefferson didn’t want to go to war. He knew the United States couldn’t handle a war. For one thing, America had a very small army. Jefferson didn’t like strong armies. He believed they could be used to control the people in their own country. After all, this was what was happening in Napoleon’s France.





A battle at sea


Jefferson wanted the United States to stay out of the war. He knew something had to be done, though. Instead of war, he suggested a trade embargo


[1]




 .

The United States sold cotton, tobacco, and grain to Europe. An embargo would mean that the United States wouldn’t trade these things anymore. Jefferson hoped this would show France and Britain how much they needed the United States’ goods. Congress agreed with Jefferson. In 1807, it passed the Embargo Act.

The Act didn’t work out like Jefferson had hoped, though. Europe had lots of American goods piled in warehouses. They wouldn’t start running out for several years.

Jefferson had wanted the Embargo Act to hurt Europe. Instead, it ended up hurting the United States. People who made their living shipping goods to and from Europe suddenly didn’t have a job. In the South, plantation owners lost their biggest buyers. In the North, people relied on goods from Europe. Factories no longer had the parts they needed. Many of them went out of business.

People were very upset about the Embargo Act. This was not what they had wanted the government to do to solve their problems with Europe. In the North, along the border with Canada, people ignored the embargo. They smuggled


[2]




  goods back and forth across the border.





This “O-Grab-Me” cartoon (embargo spelled backwards) shows how unpopular the Embargo Act was with Americans.


Jefferson had always worried that the army could be used against its own people. Now, he found himself sending in the army to control the smuggling. The army patrolled the Canadian border. Usually, the smugglers managed to get through anyway.





Smugglers unloading their goods


The Embargo Act wasn’t working. It wasn’t doing what Jefferson had wanted it to do. In 1809, three days before Jefferson stopped being president, he ended the Act. Now the United States could trade with all European countries except France and Britain. The next year, President James Madison cancelled this part of the Act too.





Political cartoon depicting the “death” of the Embargo Act


One good thing did happen because of the Embargo Act. Since they couldn’t get things they needed from Europe, the United States had to find ways to manage. More factories started opening up to make the goods the country needed. While the Embargo Act was in effect, the industries in the United States got stronger.

During Thomas Jefferson’s time as president, the United States changed a lot. The Louisiana Purchase doubled the size of the country. The Lewis and Clark expedition had mapped the West.

Jefferson was very important to the beginnings of the United States. Today, a lot of people still respect him. Our leaders still quote him.

But some people wonder if the United States should stop honoring him. After all, he owned slaves and didn’t do much to end slavery—even though he said he hated slavery. He opened up the West for settlement, driving thousands of Native people from their homes—even though he claimed to love and respect Native culture.




Jefferson said one thing and did another. He could have done more to build a better country. But he did do important things that were good.

He built the University of Virginia. The university took students who wanted to learn. They didn’t have to have money to pay for their education. The university was one of the things Jefferson was most proud of at the end of his life.





Jefferson’s sketch of the University of Virginia’s rotunda






The original plan for the University of Virginia


Another thing Jefferson was very proud of was the Virginia Act for Establishing Religious Freedom. This act said all people could have their own religious ideas. It said nobody could be forced to go to a certain church or give money to a certain church. He believed that the church and the government should be kept separate. This idea is still very important to Americans.

Jefferson had great ideas for the United States. Sometimes, he didn’t know how to make his ideas work. Still, he started Americans thinking about a lot of the freedoms we still have in the twenty-first century. He helped shape the country where we live today.


Note:



[1]
  A trade embargo is when one country stops doing business with another country.



[2]
  Something that is smuggled is brought into a country illegally.
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